
ROMÂNIA 

JUDEŢUL ALBA  

MUNICIPIUL ALBA IULIA 

CONSILIUL LOCAL 
 

     PROCES VERBAL 

 

 Încheiat azi  4 martie 2011, în cadrul şedinţei extraordinare a Consiliului local 

al municipiului Alba-Iulia. 

Şedinţa a fost convocată în baza Dispoziţiei nr. 986/2011 a Primarului 

municipiului Alba-Iulia. 

Lucrările şedinţei extraordinare a Consiliului local sunt publice. 

Popa Pavel: “Conform înţelegerii anterioare preşedintele şedinţei este doamna 

Pop Monica Liana.” 

 Pop Monica Liana: "La şedinţă sunt prezenţi un număr de 15 consilieri, deci 

şedinţa noastră este legal constituită. Domnul consilier Pleşa Gabriel intră în sală 

după ce s-a votat propunerea doamnei Pop Monica Liana privind discutarea 

Capitolului Diverse la sfârşitul şedinţei. Lipsesc domnii consilieri Baco Mihai, 

Coşeriu Sorin Nicolae, Dărămuş Marcela Eugenia, Lupea Iulian Nelu. Domnul Breaz 

Valer Daniel a anunţat că este plecat din localitate." 

Domnilor consilieri doresc să precizez faptul că, la lucrările şedinţei noastre  

participă: d-na Georgeta Rânghet – şef serviciu administraţie publică locală, juridic, 

contencios, autoritate tutelară,  domnul Marcel Jeler, d-na Silvia Moldovan – director 

tehnic, d-na Mirela Popescu – consilier juridic, d-na Mihaela Petcu,  precum şi presa. 

 Pop Monica Liana: "Domnilor consilieri înainte de a se trece la dezbaterea 

punctelor înscrise pe ordinea de zi, trebuie să stabilim ce modalitate de vot vom 

folosi. Eu propun să folosim votul deschis prin ridicare de mâini." 

Fiind supusă la vot, propunerea a fost votată cu 15 voturi pentru. 

 Pop Monica Liana: "Pe ordinea de zi  avem un proiect de hotărâre 1. Aprobă 

modificarea HCL nr. 97/2008 privind proiectul Reabilitarea Centrului istoric, Traseul 

Estic, Traseul Sudic, Traseul Nordic, Fortificaţia de tip Vauban Alba-Iulia,  căi de 

acces, iluminat şi mobilier urban iar peste ordinea de zi avem Proiectul de hotărâre 

privind modifcarea HCL  131/2009. Supun la vot dacă sunteţi de acord cu ordinea de 

zi modificată." 

 "Fiind supusă la vot propunerea  a fost votată cu 15 voturi pentru." 

 Pop Monica Liana: "Aş dori să fac o propunere ca începând de la şedinţa 

ordinară din data de 29 martie 2011 să facem o mică modificare pe ordinea de zi 

astfel încât punctul Diverse să treacă la finalul şedinţei aşa cum a fost cândva." 

 Bărdaş Horea Mihai: "Cine face propunerea aceasta?" 

 Pop Monica Liana: "Eu o fac pentru că de obicei se întârzie foarte mult la 

şedinţe cu acest punct Diverse. Firesc este să fie la sfârşit." 

 Hondola Liviu: "Dar tot noi am propus să se discute la început. Acum ne 

întoarcem înapoi?" 

 Pop Monica Liana: "Eu v-o propun în calitate de preşedinte  pe perioada a cel 

puţin celor trei luni. Dacă sunteţi de acord. Cine este pentru?" 

 "Fiind supusă la vot propunerea a fost votată cu 9 voturi pentru Cimpoeş 

Cornel Pavel, Bogăţan Ioan, Paul Voicu, Maier Eugen, Oneţiu Cornelia Maria, Pop 

Monica Liana, Popa Pavel, Rotar Marius, Sandu Cornel Stelian şi 6 voturi împotrivă 



Bărdaş Horea Mihai, Contor Gheorghe, Cornea Vasile, Domuţa Iulius Viorel, 

Hondola Liviu, Puican Ioan." 

 

 Intră în sala de şedinţă domnul consilier Pleşa Gabriel. 

 Marius Rotar: "Majoritatea a fost pentru." 

 Hondola Liviu: "Care majoritate? Ia număraţi! Iar furaţi ca Roberta!" 

 Pop Monica Liana: "Diversele le discutăm la final." 

 Hondola Liviu: "De ce? Nu e mai bine la început? Suntem mai limpezi, ne 

aducem mai bine aminte. Ne aducem aminte de toate nemulţumirile." 

 Bărdaş Horea Mihai: "Hai să vorbim organizat. Liviu are dreptate. Domnul 

preşedinte! Întotdeauna propunerile noastre care le aducem în Consiliu local sunt 

puse direct la ... Să nu vă spun la .… Adică la spate. Niciodată. Să vă dau un 

exemplu. Orice v-am cerut noi. Dacă se asfaltează o stradă, dacă sunt bani pentru aia. 

Niciodată nu ne răspunde nimeni nimic. După aceea zice domnu secretar că sunt eu al 

dracului. Niciodată nu ne-aţi răspuns la ce vă cerem. Şi atunci când le punem? Le 

punem la mijloc, le punem mai spre seară? Ce tot modificăm atât că şi aşa nu ne 

răspunde nimeni şi nu ne bagă nimeni în seamă pe noi. Iar vreţi să vă spun că suntem 

nişte consilieri care numai ridicăm mâna sus şi ce propunem noi este zero. Hai s-o 

luăm aşa atunci. Tot punem la sfârşit. Noi ce propunem? Nimic? Am cerut cu cei de 

pe stradă nu mi s-a răspuns, am cerut să mi se spună cu câinii, am cerut cu strada 

Mureşului. Nimeni nu-mi răspunde. Păi eu ce rol am aici. Ori pui la început diversele, 

ori le pui la sfârşit ori mai bine nu le mai punem niciodată. Dă-o dracului. Chiar nu ne 

respectă nimeni. Nimeni, nimeni nu ne respectă." 

 Marius Rotar: "Eu propun să le punem la sfârşit cum aţi propus dumneavoastră. 

De fapt nici la sfârşit să nu le mai punem. Pentru diverse să facem o şedinţă 

extraordinară." 

 Bărdaş Horea Mihai: "Şi aşa nu ne bagă nimeni în seamă." 

 Hondola Liviu: "Atunci ne putem întâlni fiecare pe la partid. După ce să mai 

facem şedinţe extraordinare pentru diverse? Toţi ştim ce probleme avem." 

 Bărdaş Horea Mihai: "Eu am diverse. Uite de exemplu se asfaltează strada 

Bucureşti. Dar mai este o străduţă laterală care tot domeniul public este. Şi sunt cinci 

case şi pentru acestea nu se mai face? Şi oamenii ne întreabă de ce pentru ei nu putem 

face şi facem pentru alţii? Am depus o hârtie." 

 Pop Monica Liana: "Faceţi-le în scris şi cu siguranţă vi se va răspunde. Dacă 

punctul diverse este la început şi nu primiţi răspuns..." 

 Bărdaş Horea Mihai: "Întotdeauna am făcut în scris şi nu am primit răspuns." 

 Hondola Liviu: "Nu este bine să facem noi cererile acestea către preşedinte. Ca 

să primim răspuns. Către preşedintele de şedinţă." 

 Pop Monica Liana: "Vă propun să începem cu punctul 1." 

 

 1. Aprobă modificarea HCL nr. 97/2008 privind proiectul Reabilitarea 

Centrului istoric, Traseul Estic, Traseul Sudic, Traseul Nordic, Fortificaţia de tip 

Vauban Alba-Iulia,  căi de acces, iluminat şi mobilier urban iar peste ordinea de zi 

avem Proiectul de hotărâre privind modifcarea HCL  131/2009. 

 Se dă cuvântul doamnei Crina Iacob care prezintă proiectul de hotărâre precum 

şi raportul de specialitate. 

 Se dă cuvântul d-lui consilier Marius Rotar care prezintă raportul de avizare 

din partea Comisiei Consiliului local  de studii, prognoze economico-sociale, buget, 



finanţe, servicii publice şi comerţ 

 Marius Rotar: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

 Pleşa Gabriel: "O problemă. Sigur că aici avem doar modificarea la cota de 

TVA conform legii. Pe mine un lucru mă deranjează şi chiar nu înţeleg de ce facem 

atâtea şedinţe extraordinare pentru un punct de pe ordinea de zi şi care poate fi foarte 

simplu trecut la şedinţa ordinară, la cealaltă şedinţă extraordinară. Atâtea cheltuieli, 

atâtea telefoane. Vine lumea pentru un punct pe ordinea de zi. Eu asta nu înţeleg. 

Organizatoric cred că avem o problemă." 

 Puican Ioan: "Şi tăiem diversele." 

 Pleşa Gabriel: "Facem şedinţa ordinară foarte repede că trebuia pentru buget, 

pentru Poliţia Locală şi după aceea ne trezim cu o grămadă de şedinţe extraordinare 

cu un punct pe ordinea de zi. Nu mi se pare normal. De ce nu se putea pune acest 

punct pe ordinea de zi a şedinţei ordinare sau la cealaltă extraordinară care a fost ? E 

o nelămurire a mea." 

 Crina Iacob: "Da. Dacă îmi permiteţi. Am primit solicitarea de la Ministerul 

Dezvoltării unde avem deja depus cred că mai bine de trei luni un act adiţional pentru 

modificare, realocare de sume în bugetul proiectului despre care este vorba. Şi de 

fiecare dată ni se cere câte un document. Ştiţi că aţi mai aprobat vis a vis de acest 

proiect încă o hotărâre în care ni s-a cerut să modificăm ceva din vechea hotărâre. 

Acum, luni am primit telefonic, să ducem cât de repede putem, pentru a putea valida 

acest act adiţional la contractul de finanţare hotărârea cu modificarea cotei de TVA." 

 Pleşa Gabriel: "Modificarea cotei de TVA e din iunie." 

 Crina Iacob: "Din păcate noi nu putem aici..." 

 Pleşa Gabriel: "Deci noi avem o problemă din punctul acesta de vedere." 

 Crina Iacob: "Nu noi. Ministerul care solicită actele destul de târziu ori depinde 

ce găsesc ei acolo. Nu este absolut deloc vina celor de aici. Nici măcar a ADR-ului 

care procesează actele." 

 Puican Ioan: "Nu putem să dăm o hotărâre prin care să aprobăm creşterea 

TVA-ului pe parcurs fără să ne mai adunăm ? Noi suntem de acord la treburile 

acestea.  Şi aşa şi aşa se întâmplă. Nu ai cum să te opui." 

 Contor Gheorghe: "Şi dacă e lege." 

 Hondola Liviu: "La proiectele care sunt în derulare." 

 Crina Iacob: "Să nu credeţi că nu am încercat prin adresă sau prin telefoane să 

explicăm o lege care oricum există." 

 Pleşa Gabriel: "Presupunând prin absurd că nu suntem de acord sau pică la vot 

păi ce nu se mai măreşte cota de TVA de la 19% ?" 

 Sandu Cornel Stelian: "Noi modificăm valoarea proiectului cuprinzând acest 

TVA." 

 Pleşa Gabriel: "Corect. Am înţeles. Adică să dăm cu 5% mai mult la acest 

proiect la stat. Presupunând că nu am fi de acord ce se întâmplă?" 

 Sandu Cornel Stelian: "Doamna Crina. Cred că dânşii au vrut să pună 

următoarea problemă. Pentru toate proiectele pe care le are Primăria nu se pot face 

într-o şedinţă extraordinară? Şi la toate să aprobăm creşterea TVA-ului  de la 19 la 

24%. Oricum se va întâmpla asta."  

 Crina Iacob: "Nu. Pentru că ei solicită pe fiecare contract de finanţare punctual 

o hotărâre." 

 Sandu Cornel Stelian: "Pentru următoarea şedinţă ordinară să faceţi 15 proiecte 



în care modificăm valoarea eligibilă cu creşterea TVA-ului de la 19 la 24%. Dăm pe 

fiecare în parte. Dar să ştim că am rezolvat-o." 

 Crina Iacob: "Corect. Se poate face aşa dacă mai avem contracte." 

 Paul Voicu: "Am fi mai operativi un pic." 

 Hondola Liviu: "Dumneavoastră prezentaţi toate proiectele." 

 Crina Iacob: "Dacă îmi permiteţi. Este vorba de toate cererile ramburs pe care 

noi le-am depus şi am ajuns deja la acel plafon de 19%. Şi deja intrăm pe 24%." 

 Puican Ioan: "Dar am înţeles treaba aceasta.  Noi nu am spus că nu suntem de 

acord. Am cerut să facem o şedinţă de consiliu prin care toate proiectele care sunt în 

derulare să le aprobăm odată şi dumneavoastră după, prin hotărârea de atunci prin 

care sunt aprobate aceste măriri de cote să le transmiteţi." 

 Pop Monica Liana: "Dacă mai aveţi discuţii? Dacă nu cine este pentru?" 

 "Fiind supus la vot proiectul a fost votat cu 16 voturi pentru." 

 

 S-a adoptat Hotărârea nr. 49/2011. 

  

2. Proiectul de hotărâre privind modifcarea HCL  131/2009 privind modificarea 

Hotărârea nr. 131/2009 privind participarea Municipiului Alba Iulia la POR. Axa 1. 

Sprijinirea dezvoltării durabile a oraşelor – poli urbani de creştere. Domeniul Major 

de Intervenţie 1.1. – Planuri integrate de dezvoltare urbană. Sub-domeniul: Centre 

urbane, cu proiectul „Modernizare DN74 de la KM 99+870 la KM 103+175, Strada 

Zlatnei şi Calea Moţilor, Municipiul Alba Iulia, Judeţul Alba”.  

Se dă cuvântul doamnei Crina Iacob care prezintă proiectul de hotărâre precum 

şi raportul de specialitate. 

 Se dă cuvântul d-lui consilier Marius Rotar care prezintă raportul de avizare 

din partea Comisiei Consiliului local  de studii, prognoze economico-sociale, buget, 

finanţe, servicii publice şi comerţ 

 Marius Rotar: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

 Pop Monica Liana: "Este acelaşi lucru. Cine este pentru?" 

"Fiind supus la vot proiectul a fost votat cu 16 voturi pentru." 

 

 S-a adoptat Hotărârea nr. 50/2011. 

  

 Pleşa Gabriel: "Am şi eu o problemă. Foarte scurt. Pentru că suntem în 

perioada 1-8 martie  aş vrea să le urez "La mulţi ani!" colegelor noastre având în 

vedere  că avem prima preşedintă aici care conduce şedinţa. La mulţi ani, sănătate şi 

ne pare rău că nu mai avem timp şi de problemele plăcute, numai de dezbateri de 

genul acesta." 

 

Alba Iulia, 4 martie 2011 
 

 

 PREŞEDINTELE ŞEDINŢEI,                                  SECRETAR 

                    Consilier                                                          Marcel Jeler 

                Pop Monica Liana  

 

  


